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Besvarelse af spørgsmål nr. 159 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 159 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 2. november 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

Thomas Højgaard 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 24. november 2021 
Kontor: Politikontoret 

Sagsbeh: Alexander Langgaard 

Olesen 
Sagsnr.: 2021-0030-6843 

Dok.: 2198247 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 159

Retsudvalget 2021-22



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 159 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for antallet af heste i politiets rytteri-

sektion pt, samt give en status på de fysiske lokaliteter for rytte-

risektionen?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet skal indledningsvis oplyse, at politiets rytterisek-

tion blev reetableret ved finanslovsaftalen for 2018. Rytterisek-

tionen er organisatorisk og fysisk placeret i Københavns Politi. 

 

Rigspolitiet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet 

en udtalelse fra Københavns Politi, der har oplyst, at rytterisek-

tionen på nuværende tidspunkt råder over 15 politiheste.  

 

Rytterisektionen har lokaliteter på en gård på Amager. Der på-

går fortsat et arbejde med at tilpasse lokaliteten til rytterisektio-

nens behov. Rytterisektionen har på adressen rådighed over 20 

hestebokse, hvor politihestene er opstaldet. Herudover er der ad-

gang til ridehus og –bane.  

 

Københavns Politi har endvidere oplyst, at selve tilpasningen af 

rytterisektionens kommende faciliteter på adressen i store træk 

er færdig. Der udestår en kommunal ibrugtagningstilladelse og 

brandgodkendelse. Når disse godkendelser er på plads, skal Kø-

benhavns Politi og udlejer gennemføre en overdragelsesforret-

ning, hvorefter lokalerne til politiet kan tages i brug.  

 

Rytterisektionen har i store træk inventar og IT-udstyr klar til 

opsætning, hvorefter en egentlig drift fra de nye lokaler kan 

iværksættes få dage efter gennemførelsen af overdragelsesfor-

retningen.” 
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